
Izdaja Toyama emajlirane 
posode Celje vsakega 1. v 
mesecu. Urejuje uredniški 
odbor. Glavni in odgovorni 
urednik Vlado Smeh. Ured
ništvo Celje, telefon št. 25-25 
Rokopisov in fotografij ne 

vračamo.
Tiska CP ►Celjski tisk« v 

Celju f i L A S I L O  D E L O V N E G A  K O L E K T I V A  T O V A R N E  E M A J L I R A N  E P O S O D E  C E U F i

Besede naj ne ostanejo le 
na papirju

Z a  n a m i sta  d va  p o m e m b n a  
d ogod ka : le tn a  k o n fe re n c a
m la d in sk e g a  a k t iv a  in  p o l
le tn a  k o n fe re n c a  s in d ik a ta . 
N e d v o m n o  bosta  ta  d va  do
god ka  p u s tila  g lo b o k o  sled  v  
našem  g o s p o d a rs k e m  in  d ru ž 
beno  p o l i t ič n e m  ž iv l je n ju ,  
saj sta p o le g  k o n fe re n c  Z v e z e  
k o m u n is to v  n a jv a ž n e jš a  č i -  
n ite l ja  p r i  o b lik o v a n ju  naših  
n o t r a n jih  od n osov .

Č e  ju  danes v re d n o t im o  s 
te g a  s ta lišča , la h ko  z  m im o  
v e s t jo  zap išem o, da je  m la 
d in sk a  k o n fe re n ca  d e ln o  
o p ra v ič i la  naša p r ič a k o v a n ja ,  
m e d te m  ko  je  p o lle tn a  k o n 
fe re n ca  s in d ik a ta  p o v s e m  
uspela. T o  v  n a jv e č j i  m e r i 
d ok a zu je  z re lo s t  in  zd ra v o  
je d ro  č la n o v  s in d ik a ta , h k ra ti 
pa tu d i, da se v  n a jv e č j i  m e r i  
za v e d a jo  s v o j ih  o d g o v o rn ih  
n a lo g  v  d a n a š n ji fa z i d ru žb e 
nega  ra z v o ja . In  p ra v  te  u g o 
t o v i t v e  so za nas n a jb o l j  ra z 
v e s e ljiv e , s a j so ja m s tv o  za 
iz p o ln je v a n je  v seh  p ro iz v o d 
n ih  n a log , k i  nas č a k a jo  v  
p r ih o d n e m  o b d o b ju .

N a  o b e h  k o n fe re n ca h , z la s ti 
še na  s in d ik a ln i, sm o  s liš a li 
n eš te to  p re d lo g o v , u g o to v ite v  
in  n a p o tk o v , k i  s i j ih  m o 
ra m o  g lo b o k o  v t is n i t i  v  sp o 
m in , da n a m  n e  bod o  zb le 
d e li  in  o s ta li le  besede v  za 

p is n ik u . I z  n j ih  m o ra m o  č r 
p a ti v s e b in o  za a k c ije , k i pa  
n a j bod o  s ta lne , r e k l i  b i k o n 
t in u ira n a  o b lik a  našega  dela. 
P o s e b e j še za to, k e r  so se 
d is k u ta n ti d o ta k n il i  n e k a te 
r ih  p ro b le m o v  k o n k re tn o  in  
ce lo  n a k a za li za n je  re š ite v , 
n a k a za li so s la b os ti in  n a č in , 
k a ko  j i h  o d p ra v it i .  Z d a j res 
n ič n o  n i  ra z log a , k i  b i nas 
o p ra v ič e v a l,  če  b i še n a p re j 
v z t r a ja l i  p r i  te h  p o m a n jk l j i 
v o s tih .

V s e le j je  n a jte ž je  o d p ra v 
l ja t i  napake, za k a te re  ne  
veš, k je  se s k r iv a jo . V e n d a r  
m i v e m o  z a n je ; n a n je  so nas 
o p o z o r il i  in  n a m  j ih  p ok aza li. 
P re o s ta n e  n a m  le, da j ih  z 
d o b ro  v o l jo  s leh e rn eg a  č lana  
k o le k t iv a  — t is te g a  p r i  s tro 
ju ,  za p is a ln o  m iz o  in  tis tega  
v  n a k la d a ln i e k ip i — o d p ra 
v im o  in  v n e s e m o  v  naš p r i 
za d even  k o le k t iv  n o v e g a  za 
d o v o ljs tv a  z  n o v im i uspeh i.

V e s e li  nas, da la h k o  p o 
n o v n o  u g o to v im o  — to  n a m 
re č  u g o ta v lja m o  že vsa le ta  
— da im a m o  zares  k o le k t iv ,  
k a k ršn ega  s i m o re m o  le  že
le ti , da pa od  nas s a m ih  za 
v is t, k a k o  in  k a m  b o m o  
u s m e r il i  n j ih o v o  p r ip r a v l je 
n os t in  d o b ro  v o l jo .

S.

Leonid lljič Brežnjev v Velenju

Velenje, 1. oktobra. Sovjetska delegacija pod vodstvom predsednika Vrhovnega sovjeta ZSSR 
Leonida Brežnjeva v čigar spremstvu so bili podpredsednik ZIS Aleksander Rankovič, sekretar 
CK ZKS Miha Marinko in drugi jugoslovanski funkcionarji, so prispeli danes dopoldne v naše 
največje rudarski središče Velenje, kjer jih je z navdušenjem sprejela večtisočglava množica.

Na veličastnem zborovanju, katerega so se udeležili tudi člani našega delovnega kolektiva, so 
dragega gosta pozdravili podpredsednik Zvezne ljudske skupščine Franc Leskošek-Luka, sekretar 
OK ZKS Franc Simonič, predsednik OLO Celje Miran Cvenk ter predstavniki šoštanjske občine 
in rudnika Velenje.

Po uvodnih svečanostih je spregovoril zbrani množici predsednik Vrhovnega sovjeta ZSSR 
Leonid Brežnjev, nakar so člani združenih pevskih zborov in godbe na pihala izvedli še krajši 
kulturni program.

Visoki gostje so si v Velenju še ogledali nekatere rudniške naprave in se po krajšem kosilu 
v hotelu »Paka« odpeljali proti Ljubljani.

FRANC BELAK: Naši dohodki se morajo večati
Tovariši in tovarišice!

Gospodarska in politična situ
acija našega podjetja narekuje v 
prvi vrsti sindikalni organizaciji, 
da se usmeri in v polni meri an
gažira v reševanju perečih pro
blemov ter da s svojim delo
vanjem doprinese k boljšemu 
gospodarskemu uspehu. Zato se 
maramo danes pogovoriti v prvi 
vrsti o negativnih pojavih, ne
disciplini, nekvalitetnem delu in 
sploh o vseh pomanjkljivostih, ki 
nam stojijo na poti.

V letošnjem letu se nahajamo 
pred problemi, pri katerih mo
ramo vložiti maksimum truda, da 
prebrodimo nastale težave in da 
dosežemo zaželene rezultate. Pri 
tem delu pa moramo imeti dosti 
več potrpljenja kot je to bilo po
trebno v prejšnjih letih. Delati 
moramo mimo, delo predhodno 
planirati, analizirati ter ga ko
ordinirati tako, da pri samem 
izvrševanju ne pride do zastoja. 
Priznati moramo, da smo prav tu 
postali nestrpni in se jezimo eni 
na druge ter s tem nepotrebno 
ustvarjamo amosfero, ki ni zaže
lena in katera ne prinaša nobenih 
boljših rezultatov. Pozabljamo na 
pretekla leta, v katerih smo imeli 
ravno tako veliko težav in na to, 
da so se vse te težave premostile 
ter da je bilo delo vedno izvr
šeno. Ta leta bi lahko bila za nas 
lata izkušenj in te izkušnje bi 
lahko pridno koristili pri nadalj
njem razvoju našega kolektiva. 
Pid reševanju perečih proizvodnih 
problemov pa je imel kolektiv 
vedno razumevanje in celo s 
prostovoljnim delom pomagal

prebroditi nastale težave. Spom
nimo se starih streh v  delavnicah, 
ko smo jih podirali nad glavami, 
da proizvodnja ni bila prizadeta. 
Tu prav v  tem obdobju beležimo 
dobre rezultate, kar je vsekakor 
doseženo z dobro voljo in priza
devnostjo našega članstva.

V današnjem obdobju smo nag
njeni k nesistematičnemu delu, 
da o medsebojni pomoči sploh ne 
govorimo, ker smo na njo poza
bili že v tako kratkem času. Ugo
tavljamo, da je iz dneva v  dan 
čedalje manj medsebojnega razu

mevanja in sploh zaupanja. Naj
raje si podtikamo polena in to je 
rak rana za dobro, sistematično 
in tovariško delo. Taka praksa ni 
samo pri starejših ljudeh, marveč 
tudi med mladino. Vprašanju od
nosov moramo posebno danes 
posvetiti veliko pozornost, ker 
smo v tem — posebno v zadnjem 
polletju — močno nazadovali. To 
vprašanje moramo do kraja rešiti 
v  duhu socialističnih in zdravih

odnosov, ki morajo obstojati in 
ki so glavni in osnovni temelj za 
dober gospodarski uspeh in na
predek kolektiva.

AKCIJE NAJ BODO 
PRETEHTANE

Trenutna situacija je tudi v 
vrste sindikalnih delavcev vnesla 
nekoliko dezorientacije, posebno

glede gospodarskega uspeha ko
lektiva. Borba za izvrševanje 
planskih nalog ter ustvarjanje 
dohodka se iz dneva v  dan veča 
ter je danes dosegla vrhunec. Ko
lektiv vlaga vse sile v  izvrševanje 
planskih nalog, kar je njegov 
osnovni cilj. Planske naloge se ne 
odražajo samo v količinah proiz
vodov, marveč je glavni in

(Nadaljevanje na 2. strani)

J o ž ica  Č e m e č :

Spet bomo lahko najboljši

Predsednik izvršnega odbora tov. 
Franc Belak

M la d in k e  in  m la d in c i!

P o lle tn a  k o n fe re n ca  je  nakaza 
la  n iz  p ro b le m o v  in  teža v  p r i  de
lu  m la d in sk e  o rg a n iz a c ije , danes 
se pa  m o ra m o , k o  s to j i jo  p red  
n a m i težk e  in  o d g o v o rn e  n a log e  
v gosp od a rs tvu , p o g o v o r it i ,  kakš
no  n a log o  m o ra  o d ig ra t i m la d  
č la n  k le k tiv a .

D anes se p ovsod  m n o g o  ra z 
p ra v l ja  o  d e l i tv i  č is tega  in  oseb 
nega  d ohodka , o  p la n u  p ro iz v o d 
n je , o  k v a lite t i  iz d e lk o v , o s to r i l 
n o s ti dela , tod a  m i m la d i, ko  nas 
b i ra v n o  t i  p ro b le m i k o le k t iv a  
m o ra li za n im a ti, s to jim o  v e č k ra t  
ob  s tra n i, t e r  p u šča m o  besedo  
s ta re jš im .

Toda , če  p r is lu h n e m o  p o g o v o ru  
o o b ra tu , pa  ob  iz p la č ilu  ose b n ih  
d o h o d k o v  s liš im o , da se ta a li 
o n i p r ito ž i  nad  n iz k im i p re je m k i.  
N a ši o s e b n i d oh o d k i so se v  tre h  
le t ih  p o v e č a li za 50 %. T o d a  b o 
d im o  o d k r it i  in  se v p ra š a jm o , če

sm o za to l ik o  tu d i p ro iz v e d li, k e r  
le  na ra ču n  v e č je  s to r iln o s ti dela  
in  v e č je  p ro iz v o d n je  la h k o  d v ig a 
m o  osebne d ohod ke , to  je  pa  da
nes, ko  se ce lo tn o  ju g o s lov a n sk o  
gosp od a rs tvo  n a ha ja  v  te ž k i s itu 
a c iji ,  n em og oče .

K o  je  p red sed n ica  g o v o r ila  o 
re b a la n s ira n em  p la n u  in  o od p u 
s tu  d e lo v n e  s ile , j e  m ed  d ru g im  
d e ja la :

D a  pa n a m  ne bo tre b a  od p u 
šča ti d e lo v n o  s ilo , je  p o tre b n o , da 
m i, k i še d e la m o, n a re d im o  č im -  
več, da s i za g o to v im o  osebne d o 
hod ke  in  s te m  iz p o ln im o  p lanske  
o b vezn os ti. P o se b n o  p o zo rn os t pa 
m o ra m o  m i m la d i l ju d je  p o s v e tit i 
k v a l i te t i  iz d e lk o v . N i  d o v o lj,  da 
n ek d o  h it i  d e la ti osem  u r, da si 
z a g o to v i d o b e r  zaslužek , te m v e č  
m o ra  v e d e ti kako  in  kakšno k va 
l ite to  im a  n je g o v  izd e lek . P ro c e n 
t i  s labe  k v a lite te  se iz  d neva  v  
dan v e ča jo , s te m  pa iz g u b lja m o  
m ili jo n e ,  k i b i j i h  la h k o  na d ru g i

s tra n i k o r is tn o  u p o ra b ili.  V sa k  
p ro iz v a ja le c  je  p la ča n  za delo , k i 
ga o p ra v lja , za ve d a ti pa se m ora , 
da za d e lo  tu d i o d g ova rja .

C i l j  vseh  m la d ih  č la n o v  k o le k 
t iv a  n a j bo v e č ja  s to r iln o s t dela, 
b o ljš i p ro iz v o d i, z a g o to v lje n i 
oseb n i d ohod k i.

D anes m o ra m o  b it i  m la d i č la n i 
k o le k t iv a  e n a k o p ra v n i os ta lim . 
T o d a  a li sm o  ta k o  iz v rš e v a li tu d i 
s v o je  n a loge. T u k a j pa  to v a rn iš k i 
k o m ite  k a k o r tu d i o s ta li n ism o  
o d ig ra li n a loge , k a te ro  n a m  n a 
laga  družba , k a te ro  n a m  na laga  
k o le k t iv . S k o z i ce lo  le to  pa so nas 
p r i  d e lu  s p re m lja le  težave, k a k o r  
za m en ja v a  p redsed n ika  in  sek re 
ta r ja , za m en ja v a  č la n o v  k o m ite 
ja , v  n e k a te r ih  o b ra t ih  sm o v o l i l i  
n ov e  p red sed n ike , u s ta n o v ili sm o  
dva n ov a  ob ra tn a  a k tiva .

T e žk o  d e lo  v  k o m ite ju  je  u s tva 
r ila  p re d v s e m  ro ta c ija  kadra  te r  
neresnost p osa m ezn ih  č la n ov .

(Nadaljevanje na 2. strani)



FRANC BELAK: Naši dohodki se morajo večati
(Nadaljevanje s 1. strani)

osnovni cilj kolektiva, da se dose
žejo ekonomski uspehi ter ustvari 
potrebni dohodek, ki ga mora
mo imeti ne samo za izplačilo 
osebnih dohodkov, temveč tudi 
za sklade podjetja. Situacija okoli 
delitve osebnih dohodkov je bila 
prav v  tem mesecu problema
tična. Zaradi neizvrševanja plan
skih nalog smo prišli v trenutno 
situacijo, ko je kazalo, da ne bo 
dovolj sredstev za kritje doseže
nih osebnih dohodkov in bo ka
zalo vsem zaposlenim znižati 
osdbni dohodek za nekaj nad 6 
odstotkov. Skupščina podjetja pa 
se je odločila za izplačilo obra
čunanih osebnih dohodkov za me
sec avgust v stoodstotnem znesku 
z namenom, da si ves kolektiv še 
bolj kot je to naredil v  prejšnjem 
mesecu, prizadeva in da da vse 
od sebe, da v prihodnjih mesecih 
ne bi prišli v to res neprijetno 
preizkušnjo. Vendar moramo pri 
tem računati na prizadevnost 
članstva in mu to nalogo popol
noma zaupati.

Morda bi tudi iz te situacije 
izvlekli nekoliko podukov kako 
nam v prihodnje ne bi bilo po
trebno delati ter se ne zaletavati 
z raznimi akcijami. Ne moramo 
sicer računati, da bi vsaka akcija 
stoodstotno uspela, vendar mo
ramo biti zelo pozorni, kadar iz
vajamo nepotrebne akcije, katere 
bi v  pespektivi znale biti škod
ljive.

O REBALANSU NAČRTNIH 
OBVEZNOSTI

Tovariš predsednik je v na
daljevanju referata nakazal nekaj 
podatkov, .interesantnih za naš 
kolektiv. Primerjal je nekaj šte
vilk in njihove odnosa med na
črtom in izpolnitvijo. Potlej pa 
je nadaljeval:

Iz navedenih podatkov vidimo, 
da je podjetje v mesecu avgustu 
plane preseglo. Seveda je bilo po
trebno — in je to skupščina pod
jetja že ukrenila — da je prvotni 
letni plan rebalansirala, ker je 
nastal izpad določenih kapacitet, 
ki iz uvoza niso pravočasno pri
spele v podjetje. Osnovo za re
balans plana za prvih sedem me
secev letošnjega leta (tvori de
jansko dosežena proizvodnja v 
tem obdobju.

V finančnem poročilu o poslo
vanju podjetja za osem mesecev 
letošnjega leta so še drugi zani
mivi podatki, o katerih mora ko
lektiv razpravljati ter ustrezno 
ukrepati. Predvsem bi morali 
stremeti, da se naša obratna 
sredstva razbremenijo obreme
nitve z nekurantnim materialom 
ter da imamo čim manj nedovr
šene proizvodnje. Ugotavlja se, 
da je nedovršena proizvodnja kot 
tudi zaloga gotovih izdelkov po
rasla, medtem ko ise je zmanjšala 
zaloga polizdelkov, kar povzroča 
motnjo v proizvodnji.

Terjatve (do kupcev so še vedno 
velike in nam vežejo vrednost 
enomesečne proizvodnje. Na dan
31. 8. 1962 so bile terjatve v vi
šini 784,917.00 din za domače od
jemalce in iza kupce v inozemstvu
59,754.000 dim ali skupaj preko 
794 milijonov dinarjev. Pri tem 
pa so terjatve po panogah v na
slednjih zneskih: industrija '68 
milijonov din, (industrijska ko
operacija 76 milijonov din, vele
trgovina 512 milijonov din itd.

Naše obveznosti plačujemo v 
predpisanem roku 8 dni. Vseka
kor je do naših odjemalcev pod- 
vzeti odločnejše ukrepe, čeprav 
so to Klima in Kovinotehna v 
Celju, Agrostroj, Elektrotehna in 
Metalka iz Ljubljane, Toplovod, 
TAM Maribor itd.

O OSEBNIH DOHODKIH

Sedanje stanje kaže žalostno 
podobo, čeprav podatki dokazu
jejo precejšen uspeh, posebno v

odnosu do lanskega leta. Podatki 
nam tudi kažejo, da se je v od
nosu na lansko leto cena naših 
izdelkov povečala in to različno 
v posameznih skupinah. Pri tem 
bi bila nujno potrebna detajlna 
analiza, da bi ugotovili vzroke 
povišanja lastne cene. Razumljivo 
je, da se naš celotni dohodek mo
ra manjšati, čeprav proizvajamo 
več, če so za nas maši proizvodi 
dražji, če so maši stroški porasli 
iz tega ali onega razloga. Vemo 
tudi ito, da so cene naših proizvo
dov na tržišču že več lat nazaj 
iste, da pa. so osnovni materiali 
neprimerno dražji. Če je to raz
log, da me dosegamo potrebnega 
dohodka, tedaj moramo to doka
zati in podvzeti druge potrebne 
korake, ki so daleč od zniževanja 
osebnih dohodkov. Mi moramo 
stremeti za tem, da se osebni do
hodki večajo skladno s porastom 
proizvodnje, pa tudi ¡skladno s 
porastom življenjskih stroškov. 
Mi -ne smemo zavirati rasti oseb
nih dohodkov kot to delamo letos 
pri posameznih kategorijah za
poslenih, oziroma pri posameznih 
ekonomskih enotah.

Okrog letošnjega plana je bilo 
ogromno (diskusij lin debat. Ne bi 
se spuščali v vse podrobnosti teh 
razprav, vendar letošnja situacija 
kaže, da je za prihodnje leto že 
sedaj izdelati vse potrebne ana
lize ter pravočasno in realno pla
nirati. Izkušnje letošnjega plana 
v planiranju nam narekujejo, da 
-se tega dela lotimo z vso res
nostjo, da ne bi prišli v  situacijo, 
v kateri smo bili pred kratkim, 
ko ismo ise marali odločiti za re
balans plana. Imeti točne podatke 
■o možnosti prodaje ma tu in ino
zemstvu, imeti točne podatke o 
zasedbi naših strojnih kapacitet 
in vrsto drugih nujnih podatkov, 
je lahko samo v korist ražvoja 
našega podjetja.

Če hočemo doseči boljše rezul
tate dela, moramo v prvi vrsti 
doseči (disciplino in odgovornost 
vsakega posameznika ter dosled
nost pri izvajanju nalog. Decen
tralizacijo 'delavskega samouprav
ljanja so nekateri naši člani ra
zumeli napačno. Demokratičnost 
pri upravljanju in odločanju ni
kakor ne sme kaliti delovne 
discipline, če želimo, da nam delo 
teče organizirano. Mi se moramo 
samo spomniti parole, ki je bila 
zelo popularna, katera pa tudi 
danes ni izgubila svojega pomena. 
Tu mislimo na geslo: »Demokra
tičnost pri odločanju, disciplina 
pri izvajanju«. Mi pa smo po
gostokrat v dilemi kaj in kako 
postopati oziroma v posameznih 
primerih odstopamo ne samo od 
realnosti, temveč tudi v  precejšnji 
meri od naših pravil in pravilni
kov, ki so pogostokrat mrtve 
črke na papirju.

PRI DECENTRALIZACIJI SMO 
ZASTALI NA ZAČETKU POTI

Če 'kdo. misli, da bo s svojim (ne
discipliniranim postopkom ustva
ril anarhijo, se zelo moti. Večina 
delovnih ljudi želi red ;in disci
plino pri delu. Potrebno pa bo 
pri lenuhih, nediscipliniranih, 
tistih, ki delajo škodo, ki delajo 
slabo kvaliteto na .izdelkih itd. 
narediti kratek ¡postopek. Mi mo
ramo doseči to, 'da se naši sklepi 
in določila v naših pravilih in 
pravilnikih izvajajo. To je vpra
šanje, ki 'se čedalje bo:lj postavlja 
na ostrino in je pri tem iti do 
kraja. Mi ne rabimo in nočemo 
tako imenovane trde roke posa
meznih ljudi — kot se to ponekod 
želi doseči — kar bi dejansko bilo 
v nasprotju z decentralizacijo de
lavskega upravljanja in katerim 
ni pri srcu ta (decentralizacija. Mi 
potrebujemo trdno roko kolek
tiva, ki bo sam zahteval in sam 
tudi izvrševal tiste naloge, katere 
so planirane in jih kolektiv sprej
me.

Decentralizacija delavskega 
upravljanja je na isti ravni ¡kot

pri začetku formiranja ekonom
skih enot, zborov proizvajalcev 
in delavskih svetov ekonomskih 
enot. Čeprav se delavski sveti in

m
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--------- Spet
M la d in k e  in  m la d in c i!

T o v a rn iš k i k o m ite  m o ra  b i t i  
k o t ce lo ta  v  tes n em  s o d e lo v a n ju  
z v s e m i o b ra tn im i a k tiv i. V pri
hodnje m o ra m o  u sp e ti, da bo s le 
h e rn i m la d in e c  ved e l, k a j se ob 
ra vn a v a  na se ja h  k o m ite ja , s e k re 
ta ria ta , našo m la d in o  m o ra m o  p r i 
te g n it i,  da bo v id e la  tu d i ona , da 
je  d e lo  v  m la d in s k i o rg a n iz a c iji 
le p o  a težko .

S a m i pa  to  ne  b o m o  u spe li, tu 
k a j je  p o tre b n a  p o m o č  s ta re jš ih , 
p o tre b n a  je  p o m o č  vseh  d ru žb en o  
p o li t ič n ih  o rg a n iz a c ij v  p o d je t ju .  
K a k o r  n i to v a rn iš k i k o m ite  o d 
ig ra l s v o je  v lo g e , ta k o  n i m la d in a  
v  o rg a n ih  u p ra v lja n ja . D anes, ko  
im a m o  d e la vsk e  svete , zb o re  p ro 
iz v a ja lc e v , s in d ik a ln e  o d b o re -
m la d in sk e  o b ra tn e  a k tiv e , o s n o v 
ne  o rg a n iz a c ije  Z K ,  b i la h k o  v  
d e c e n tra liz a c iji n a p ra v il i  p r e c e j
šen  k o ra k , d e la v c i pa b i v  te h  o r 
g a n ih  v id e l i  p e rs p e k tiv o  našega  
ra zvo ja .

Z a v e s t č lo v e k a  m o ra m o  d v ig 
n i t i  na ra ve n , da n e  b o  v id e l sam o  
s v o jih  p ra v ic  te m v e č  tu d i d o lž 
n os ti, k a te re  na la ga  k o le k t iv  vsa 
k e m u  č la n u . D anes  se g lasn o  p o 
ve  sam o tis to , k a r se od  k o le k t iv a  
zah teva , t ih o  pa k,ar m o ra m o  k o 
le k t iv u  dati. V e d n o  pa še p re m a 
lo  s ezn a n ja m o  p ro iz v a ja lc a  o 
vsem , k a r b i m o ra l v e d e ti. N a  e n i 
s tra n i pa je  k r iv a  tu d i n e z a in te 
re s ira n o s t č la n o v . P re d p o s ta v l je -

zbori proizvajalcev sestajajo, 
diskutirajo in razpravljajo, so 
prepuščeni samim sebi ;in se za 
njih prav malo menimo. Najmanj 
se pa menimo za njihove pred
loge ¿n pripombe. To se pravi, da 
imamo organe upravljanja po 
ekonomskih enotah, ki ničesar ne 
pomenijo in ¡nič ne predstavljajo. 
Sindikalna organizacija, ki je bila 
dniciator pri ustanavljanju eko
nomskih enot in organov uprav
ljanja, pa se nikakor ne more 
sprijazniti s takim stanjem. Eko
nomske enote in organi uprav
ljanja v teh iso vsekakor pozitivna 
sila, od katerih je pričakovati, da 
bodo proizvajalci in upravljale! 
dosegli boljše rezultate v proiz
vodnji, 'doprinesli k zmanjševanju 
stroškov proizvodnje itd. To 
upravljanje je potrebno razvijati 
in utrjevati in ne dopuščati, da 
.decentralizacija postaja ovira raz_ 
voj a, ker smo si pač to oviro 
umetno ustvarili.

Ko je omenil še nekaj nepra
vilnosti, je nadaljeval:

Zaradi takih nerešenih vpra
šanj, v katere pogostokrat sploh 
ne maramo posegati, pa prihaja
mo v  položaj, ko bomo prisiljeni 
linearno zniževati osebni doho
dek. V tem primeru moramo še 
pripomniti to, da smo pri izva
janju nekaterih zakonskih določb 
zelo togi. V zadnjem času po
gostokrat poslušamo o faktorju in 
formuli, katera je zelo »kunštna« 
celo za fakultetne izobražence. 
Ta formula je pravzaprav že prvi 
mesec vnesla v kolektiv veliko 
razprav ter povzročila precej iz
gubljenega časa. Mi smatramo, 
da tudi ta formula ni »sveto 
pismo« in da se je dosledno ni 
potrebno posluževati.

Vrnimo se še nekoliko .na or
gane upravljanja po ekonomskih 
enotah, pri čemer moramo pove
dati, da je poleg kompetenc teh 
organov, ki iso določeni s pravili 
podjetja, potrebno delo teh orga
nov koordinirati in o tem voditi 
računa. Njihove predloge in pri
pombe moramo prenašati pravo
časno na višje organe uprav
ljanja. Zavedati se moramo, da 
so zaradi neučinkovitega dela 
samoupravnih organov po eko
nomskih enotah, zaradi stagnacije 
in čakanja ljudje brez prave 
volje in neraidi hodijo na se-

bomo lahko
n i pa bo m o ra l b i t i  p r v i,  k i bo  
o v s e m  s e z n a n ja l l ju d i  k a r  se 
d og a ja  v  k o le k t iv u . M i  pa  v e m o ,

Predsednica tovarniškega komi
teja LMS, Jožica Čemeč

starnke, ker dejansko izgubljajo 
prosti čas. Odpraviti moramo zelo 
nezdrav pojav pri naših organih 
upravljanja, da ko nekdo naka
zuje nek problem in predlaga re
šitev, da tak predlog podcenjujejo 
in ga celo ©kategorizirajo kot 
»lastni interes«. V takem oziru 
ne smemo biti brezbrižni in ma
lomarni.

Ne moremo preko tega, da ne 
omenimo neljub dogodek, ki so 
ga izvedli člani ¡kleparske delav
nice, ki so s .svojim postopkom 
spravili na slab glas celotno pod
jetje. Svoj postopek pa člani kle
parske delavnice niso mogli z ni
čemer opravičiti, ker sploh niso 
hili z ničimer prizadeti 'ter so bili 
najmanj upravičeni, da podvza- 
mejo nesocialistične metode s 
prekinitvijo dela. Tu je prišla do 
izraza tudi .kratkovidnost in ne
zrelost članstva. Kljub temu pa 
nas taki izpadi, ki so jih povzro
čili posamezni nezdravi elementi, 
ne smejo demoralizirati. Nasprot
no, to je bila ,za politične organe 
draga šola, ki nas je naučila, kako 
moramo v bodoče delati. Naj še 
ugotovimo, da za ta dogodek še 
do danes nismo kaznovali krivce 
grobe kršitve delovne discipline. 
Po naših pravilih je za kršilce 
delovne discipline predvidena 
ustrezna kazen.

Ko je .predsednik izvršnega od
bora sindikalnih podružnic govo
ril o higiensko tehnični zaščiti in 
o urah in dnevih, ki jih zaradi 
tega izgubljamo, je ob koncu 
dejal:

Na vseh naših ¡sindikalnih se
stankih vedno ohravnavamo si
tuacijo in stanje higienske in 
tehnične zaščite. Zato naj bi ta 
razprava tudi danes ne .izostala 
z namenom, da se vprašanje hi
giensko tehnične varnosti v na
šem podjetju izboljša. Iz podat
kov s katerimi razpolagamo vi
dimo, da je še vedno število 
nesreč pri delu dokaj visoko in 
visoko število izgubljenih delov
nih dni zaradi nesreč in bolezni. 
Zaradi tega so ogromni izdatki in 
izgube, ki jih nosimo vsi člani 
kolektiva in družba.

Pri celotnem vprašanju reše
vanja higiensko tehnične varnosti 
pa bi se HTV Služba morala po
gostokrat več angažirati in včasih 
drugače reševati vprašanja HTV 
v našem podjetju.

najboljši
da im a m o  v  k o le k t iv u  l ju d i ,  k i  
j ih  z a n im a  d e lo  sam o  8 u r , p o te m  
j ih  pa  k o le k t iv  v e č  ne  za n im a . S  
te m  m o ra m o  e n k ra t  p re n e h a t i t e r  
d a ti na  ta k šn o  d e lo v n o  m e s to  p e r 
s p e k tiv e n  in  d o b e r  k ader.

Če se p o v r n e m  n a  d e lo  t o v a r n i 
škega  k o m ite ja ,  m o ra m o  u g o to v i
ti, da n i  iz v r š i l  s v o je  n a log e . V  
z a če tk u  le ta  s m o  pa  za la ž je  d e lo  
k o m ite ja  f o r m ir a l i  k o m is ije  za  
posa m ezna  p o d ro č ja  de la . V e n d a r  
za ra d i n e z a s le d o v a n ja  p r o b le m o v  
tu d i k o m is ije  n is o  n a p ra v ile  n ič . 
P ro b le m , k i  je  b ilo  d e lo  en e  iz 
m ed  k o m is ij ,  je  o b ra v n a v a l v  c e 
lo t i  k o m ite ,  k a r pa  je  zg rešen o .

G la v n o  v lo g o  p r i  to v a rn iš k e m  
k o m ite ju  b i m o ra l o d ig ra ti K M U , 
k a r  pa  n a m  p o  v e č k ra tn i ra z p ra 
v i  n a  s e ja h  k o m ite ja  k a k o r  tu d i  
s e k re ta r ia ta  n i  uspe lo . V s i  pa  v e 
m o , da b i la h k o  k lu b  u p r a v l ja v 
ce v  p r i  nas d o b ro  d e la l, če  b i 
im e li  za to  s p os ob n e  l ju d i.  P r i  
nas je  še v e d n o  p ro b le m , k i  ga  že  
d a lj časa o b ra v n a v a m o , k a ko  p r i 
t e g n i t i  v  n aše  v rs te  tu d i te h n ič n i  
k ader. M o rd a  n e  zn a m o  p r is to 
p i t i  t e r  se z n j im i  p o g o v o r it i .

K o  se je  p re d s ed n ica  d o ta k n ila  
p ro b le m a  s a m sk ih  s ta n o v a n j in  
m la d in c e v , p o lp ro le ta rc e v ,  j e  n a 
d a lje v a la :

L e p o  je  š te v i lo  n a š ih  m la d in c e v , 
k i so č la n i d e la v s k ih  s v e to v  E  E, 
ra z n ih  k o m is i j  v  E E , p re d s e d n ik i 
zb ora  p ro iz v a ja lc e v .

(Kanec na 4. ¡strani)

Člani sindikata .in gostje pozorno sledijo .besedam referenta
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Čeprav imamo v podjetju ob
jektivne težave — v  pocinkoval
nici imamo težave z novo pečjo, 
ki jo je montiralo zagrebško pod
jetje Rade Končar, v surovinskih 
oddelkih je bil zastoj zaradi za
kasnele pošiljke pločevine iz An
glije, surovinska skladišča so bila 
prazna, kar je prizadejalo pred
vsem emajlimico in podobno — 
lahko vendarle zaznamo v  mese
cu septembru lep napredek, saj 
planske naloge le v redu izvršu
jemo. Pohvaliti moram vse druž
beno politične forume v ekonom
skih enotah, samoupravne organe 
in vse člane kolektiva, ki so s pri
zadevnim prostovoljnim delom 
prispevali svoj delež pri izpolnje
vanju proizvodnih nalog. Zaveda
ti se moramo, da to ne sme po
stati sistem dela v našem podjet
ju, da so to le trenutne slabosti, 
ki jih v prihodnje ne bo več.

Nikakor ne moremo mimo iz
voznih teženj našega kolektiva, 
ki se zaveda, da bo poslej uvoz 
še bo1; neposredno vezan na izvoz 
naših izdelkov v tujino. Ne le, da 
maramo naš izvoz zadržati na tej 
ravni, naša največja naloga za 
prihodnje obdobje mora biti, da 
poslovanje s tujino povečamo in 
si tako zagotovimo potrebna sred
stva za nabavo reprodukcijskega 
materiala. Zato moramo storiti 
vse, da bomo kakovost naših iz
delkov izboljšali in jo izenačili z 
zahtevami trga v tistih deželah, 
kjer je moč prodajati večje koli
čine našega blaga. Hkrati pa mo
ramo premostiti vse težave pri 
nas doma, ki hromijo nemoten 
proizvodni proces in speljati or
ganizacijo dela tako, da ne bo 
prizadeta niti proizvodnja za do
mači trg, še manj pa proizvodnja 
za izvoz. S tem ciljem smo že 
uvedli v skladišču dve izmeni, 
komercialiste pa obvezali, da za
ključujemo pogodbe za večje koli
čine izdelkov in podobno. Ker ve
mo, da imajo konkurenčna .pod
jetja bolj ugodne dobavne roke 
kot mi, moramo tudi po tej plati 
biti bolj elastični, posebej še, če 
gre za večje posle.

Poslednji čas se pogovarjamo 
tudi z zagrebškim podjetjem 
»Gorico« in velenjskim »Gore
njem« o obliki sodelovanja med 
našimi podjetji. Vedeti pa mora
mo, da je integracija koristna le 
v tistem primeru, če je ekonom
sko upravičena in če ni nobeno 
izmed podjetij na slabšim. Dolo
čili smo že strokovnjake, ki ana
lizirajo možnosti tesnejšega sode
lovanja, ki naj bi zagotovilo de
litev dela in hkrati pocenitev pro
izvodnih stroškov.

risti, saj se je dosedanja praksa, 
ko smo čakali na ideje komercia
listov, pokazala kot neprimerna 
in neučinkovita.

Do konca leta bomo prečistili 
tudi naše pravilnike o delitvi či
stega dohodka ter odpravili tiste 
nepravilnosti, ki so se doslej po
kazale v praksi.

Kaj je torej naloga našega ko
lektiva v prihodnjem obdobju? 
Perspektiva je povsem jasna: 
planske naloge moramo izpolnje
vati in jih .presegati, osvajati mo
ramo nove izdelke in že danes

LOJZE PAVLIC:

planirati nove investicije. Oboga
titi moramo .tudi naš asortiman z 
izdelki, ki jih zahtevajo kupci. 
Delo moramo organizirati tako, 
da se bodo proizvodni stroški 
zmanjšali, hkrati pa moramo uve
sti še vsestransko štedn j o z,repro
dukcijskim in režijskim materia
lom in izboljšati kakovost naših 
izdelkov za domači in tuji trg. 
Ce bomo vse to izpolnili, potlej je 
naša perspektiva svetla' in potlej 
ne bomo več govorili o zmanjša
nju osebnih dohodkov, marveč o 
povečanju.

Več samokritičnosti
Sodim, da se je današnja raz

prava na letni mladinski konfe
renci oddaljila od osnovnih pro
blemov, ki tarejo naš kolektiv. 
Najmanj ,pa -lahko trimo, da so 
bile vse diskusije odkritosrčne. 
Opazil sem, da ste zelo malo go
vorili o .proizvodnosti, storilnosti 
in o proizvodnnem načrtu. Vsi 
vemo, da kakovost dela in proiz
vodnost upadata. Osebni odnosi 
med vodilnim kadrom in delavci 
so izredno slabi, da pa je temu 
tako, smo krivi sami. Od kadrov, 
ki so nezainteresirani, ne more
mo pričakovati, da bi delavcu po
magali in mu dajali napotila.

Pomanjkljivosti so pa še drug
je. Mladinec gleda, da osem ur 
dela v podjetju, medtem ko mu 
za življenje izven podjetja ni 
mar. Od vas bi pričakovali, da se 
boste udejstvovali na kulturnem, 
športnem ali tehniškem polju, saj 
je priložnosti za tako delo več kot 
dovolj. Društva životarijo in ni
majo mladih ljudi, ki -bi v pri
hodnje nadaljevali delo starejših 

_ tovarišev.
Nemara je med tistimi, ki 

usmerjajo vaše delo, premalo ini
ciative.

Menim, da bi balo treba go
voriti na današnjem forumu tudi 
o disciplini, ki je pri nas izredno 
slaba. Doslej smo bili preveč ši
rokogrudni, saj smo s,prejemali 
na delo ljudi, ki so prišli k nam, 
ne da bi vedeli kakšni so. Zato 
je bilo odpuščanje povsem opra

vičeno, saj se po tem ukrepu di
sciplina v obratih močno poprav
lja. Ko bomo povsem prečistili 
naše obrate in Izločili vse tiste, 
ki ne sodijo med nas, bomo pri
stopili k proučevanju vsakega 
člana našega kolektiva.

Naša mladina fai morala biti za 
vzgled. Žal pa to ni.

Ko je .tovariš Pavlič označil ne
katere razprave kot povsem ne
resnične in nekonkretne, je dejal:

Tovariši! Zbrali smo se zato, 
da iznašamo probleme, ki nas ta
rejo, ne pa da iznašamo neresnič
ne stvari. Glede odpovedi je res, 
da nismo mogli biti vselej .pra
vični, Bale so tudi žrtve. Vsi pa, 
ki so odšli od nas, imajo danes 
delo in se bodo vživeli v novem 
okolju v nov proizvodni kolektiv. 
Postali bodo drugačni, postali bo
do dobri, delavci in pridelovalci, 
saj jim bo vedno pred očmi raz
log, zaradi katerega so morali iz 
našega podjetja.

Zakon o delovnih razmerjih, -ki 
bo v kratkem izšel, bo vseboval 
določilo, da traja poskusna doba 
več kot tri mesece. Kolektiv je 
zainteresiran, da se tisti, ki pri
dejo na novo, hitro uvedejo na 
posameznih delovnih mestih.

Zaključil bi z ugotovitvijo, da 
imamo še določane težave, s ka
terimi se moramo boriti. Vendar 
pa maramo biti pri iznašaraju kri
tik bolj objektivni, konstruktivni 
in neprimerno bolj samokritični.

Zvone Dragan:

N E Z N A N JE
V imenu Predsedstva CK 
LMS in v imenu okrajnega 
komiteja Ljudske mladine, 
je mladinsko konferenco po
zdravil tudi tovariš Zvone 
Dragan, ki je med drugim 
dejal:

Naša mladinska organiza
cija je poslednji čas dosegla 
lepe rezultate, zato sodim, 
da današnja konferenca ni 
bila odraz proizvodnje v pod
jetju. Nemara je razlog ta, 
da je bilo zajeto preozko vse
binsko izhodišče. Obravna
vati bi morali problematiko, 
ki bi bila bolj realna, vse
kakor pa daleč vsaksebi z 
osebnimi problemi, ki jih je 
bilo danes slišati največ. 
Mladinska konferenca v pod
jetju bi morala biti tisti fo
rum, kjer bi prišla na po
vršje najbolj dognana miš
ljenja. Nikakor bi ne smeli 
čakati na letno konferenco, 
da bi se seznanili o proiz
vodnji, doseganju plana in 
drugih gospodarskih proble
mih, ker bi o tem morali raz-

nas najvecji 
sovražnik

pravljati že med letom. To 
bi moral vsakdo vedeti vsaj 
tako dobro kot šolar abecedo. 
Na konferenci bi pa morali 
iznesti le ključne probleme 
in vaše predloge, hkrati bi 
pa morali še pregledati, kaj 
od sklepov polletne konfe
rence ni bilo izvršeno.

Mi, mladi ljudje, bi morali 
prodreti tudi v ostale orga
nizacije, je poudaril tovariš 
Dragan in dejal, da je ne
znanje še vedno največji 
sovražnik mladinske organi
zacije. Ob koncu svoje raz
prave je zaključil:

Vse probleme, ki so nastali 
v podjetju, bi morali ocenje
vati iz družbeno političnega 
aspekta. Interesi mladih 
ljudi so danes veliko bolj 
različni kot kdajkoli prej. 
Tehnika, kultura, šport, 
znanost in umetnost so reči, 
ki danes zanimajo mlade 
ljudi. Človeka moramo zato 
angažirati tamkaj, kjer ve
mo, da bo najbolj sposoben 
in kjer bo delal z veseljem.

Zastati pomeni nazadovati
Ko je tovariš glavni direktor 

poudaril, da smo sicer z doseda
njo rekonstrulkitcijo že dosegli ne
kaj, je dejal, da se .bo na največ 
poznalo šele takrat, ko bo rekon
strukcija docela končana. Vendar 
moramo že zdaj zaposlovati .tisto 
delovno salo, ki so nam jo spro
stile nove naprave tamkaj, kjer 
bodo bolj koristni. Transportne 
delavce moramo usposobiti za 
delo na linijskih trakovih in po
dobno.

Večkrat je tudi slišati, je nada
ljeval glavni direktor, da zaposlu
jemo nove inženirje in druge 
strokovnjake. Naša težnja je, da 
vedno bolj zamenjujemo fizične 
delavce z umskimi, ki bodo znali 
bolje organizirati delo v obratih, 
pripraviti vse potrebno za nemo
teno delo in ga najbolj ekonomič
no spremeniti iz osnovnih mate
rialov v gotov izdelek. Vsi se za
vedamo, da smo v zadnjih letih 
zaradi rekonstrukcije močno za
nemarili osvajanje novih izdel
kov. Vendar moramo zamujeno 
dohiteti dn tudi to prepotrebno 
dejavnost organizirati tako, da 
bomo že danes vedeli, kakšen nov 
izdelek bomo lansirali na tržišču 
čez tri leta. Zavoljo .tega smo ka
drovsko ojačali oddelek za osva
janje novih izdelkov in mu dali 
povsem enakovreden položaj v 
našem kolektivu. Od njih priča
kujemo že v kratkem velike ko-

K razpravi se je priglasil tudi 
predsednik Republiškega odbora 
kovinarjev tovariš Jože Plevnik, 
ki je uvodoma naglasil, da pre
malo pozna naše podjetje in da 
se bo zastran tega omejil le na 
tiste ugotovitve, ki jih je slišal 
med razpravo na polletni konfe
renci.

Ko je govoril o mojstrih, je 
med drugim povedal:

O mojstrih smo na današnji 
konferenci veliko slišali. Pa tudi 
drugače je dosti govora o tem. 
Mi nikakor ne smemo obsojati 
mojstre, če imamo tak način pro
izvodnje, da nam prav oni 
usmerjajo delo. Prav je, da od 
njih zahtevamo, da več vedo in 
prav je, da prenehamo s siste
mom »ljudem se ne smemo za
meriti«. S tem je treba napraviti 
konec. Drugo je seveda, če moj
stri poskušajo ustvariti avtorite
to pri delavcih s kaplarskimi od
nosi, ki so na današnji stopnji 
razvoja docela nezdrav pojav. 
Našim mojstrom moramo dati 
možnost organizacije dela, za
htevati pa moramo od njih odgo
vornost za določeno delovno ozi
roma proizvodno področje.

Kot sem slišal, so pri vas še v 
proizvodnji potencialne rezerve 
in vidim, da tudi veste, kje so. 
Zato je povsem odveč govoriti 
ljudem o znižanju osebnih do
hodkov. Tovariši, tako ne gre! 
Če, denimo, v nekem obratu ali

ekonomski enoti znižajo proizvo- 
ne stroške, potlej mora vedeti 
sleherni delavec, koliko bo za
služil več zaradi znižanja stro
škov. Vedeti mora tudi, kaj se 
še da storiti, da bodo njegovi 
osebni dohodki porasli. Odnosi 
med ekonomskimi enotami so 
važen element notranjega gospo
darjenja, vendar mora biti nagla- 
šena interesna povezanost med 
posameznimi ekonomskimi eno
tami, saj navzven so vse ekonom-

Predsednik Republiškega odbora 
kovinarjev, Jože Plevnik

ske enote podjetje. Važno je, da 
mora posamezna ekonomska eno
ta vedeti, da je prav ona tista, ki 
mora začeti gospodariti. Delitev 
dohodka bo poslej ustavna pra
vica slehernega delavca. Če mu 
jo hočemo zagotoviti, potlej mu 
moramo dati možnost, da jo bo 
koristil.

Govora je bilo tudi o prosto
voljnem delu. O tem sodim jaz 
tako, tovariši. Če bi bilo delo 
dobro organizirano, takrat bi ne 
bilo potrebno delati udarniško! 
In še nekaj bi hotel opozoriti. S 
takim načinom dela je prikaz 
dejanskih stroškov za določeno 
delo zakrit, zameglen. Zato naj 
ponovim še enkrat svojo misel: 
več zaupanja delavcem, več sku- 
pinovodjem, delovodjem in obra- 
tovodjem, po drugi plati pa od 
njih zahtevati, da odgovarjajo za 
svoje delo.

V nadaljevanju je pritrdil tudi 
tovariš Plevnik misli, da se je 
vloga sindikata v zadnjih letih 
bistveno spremenila. Naglasil je 
nagel razvoj našega gospodar
stva in dejal, da pomeni danes 
zastati za korak hkrati že naza
dovati. Ob koncu je še povedal:

Mi vemo, da smo sklenili v 
tem letu dvigniti življenjnski stan
dard linearno s proizvodnjo, ve
mo pa hkrati tudi to, da nam 
to ni povsem uspelo, vsaj ne v 
tisti meri, kot smo želeli. Ljudi 
moramo objektivno seznanjati z

novimi nalogami. Če govorimo o 
neki formuli in faktorju, potlej 
morajo ljudje vedeti, kaj sta in 
kaj pomenita. Sodim pa, da se 
življenje in proizvodnja z vsemi 
svojimi sprecifičnostmi ne dasta 
vselej meriti s formulo. Eno je 
principielno stališče, drugo pa 
smoter po zviševanju osebnih do
hodkov.

IZVOLJENI ČLANI 
KOMITEJA

Na letni mladinski konfe
renci so bili izvoljeni nasled
nji mladinci dn mladinke v 
tovarniški komite:

Drame Hinko, Božič Franc, 
Dimeč Franc, Podpečan Her
man» Čemeč Jožica, Kuder 
Jože, Kranjc Hedvika, Pod- 
gajsiki Zlatko, Belak Ervin, 
Škorjanc Marjan, Demirovič 
Kemo, Zupanc Marija, Put- 
nik Milan, Jurhar Sonja in 
Oštir Emil.

Kot smo že poročali, je bila 
za predsednico ponovno iz
voljena tovarišica Černec Jo
žica.

Člani nadzornega odbora 
pa bodo v naslednji mandatni 
dobi: Rozman Metka, Franc 
Alfonz in Jager Ivanka.



Tovariš Mirko Dobršek se 
je v začetku dotaknil pro
blema, ki je pred kratkim 
spravil v dokaj čudno luč 
člane Zveze komunistov. 
Omenil je akcijo, ki so jo 
izpeljali komunisti v pod
jetju takrat, ko so bili infor
mirani, da ,ne moremo izpla
čati za mesec avgust celotnih 
osebnih dohodkov in ko smo 
najprej sklenili, da damo ne
kaj nad 6 odstotkov v re
zervni sklad ekonomskih 
enot. Pripomnil je, da so ta
krat ljudje v  obratih spre
jeli to z dokajšnjim razume
vanjem in da ni bilo zaznati 
kakšnih večjih nasprotovanj.' 
Ko smo pa nekaj dni za 'tem 
odločili, da izplačamo ce
lotne dohodke, smo se člani 
ZK, ki smo poprej govorili 
drugače, znašli v dokaj čud
nem položaju. Zato bi bilo 
prav, da bi v prihodnje do 
takih kolebanj ne prišlo več 
in da bi v  naprej .pretehtali 
natanko vsako akcijo, ki jo 
nameravamo izpeljati. Sodim, 
da s takim načinom dela iz
gubljamo zaupanje pri lju
deh.

Dotaknil se je tudi med
fazne kontrole in ugotovil, 
da bi bilo prav, če bi ne pla
čali nekakovostnih izdelkov, 
ki so produkt nepazljivega 
dela posameznih delavcev.

Pri vodilnih ljudeh opa
žamo negotovost in pomanj
kanje odločnosti Hkrati bi 
si upal trditi, da tudi nimajo 
pregleda nad položajem v 
svojih obratih. Velikokrat se 
zgodi, da dobimo kakšno na
ročilo, ki nosi pripis »nujno« 
in je ta besedica trikrat pod
črtana. Povedati moram še 
to, da so redka naročila pri 
nas, ki niso »nujna«. Ko od
ložimo vse drugo delo in do
končamo to »nujno« naročilo, 
nam pa potlej leži v delavnici 
včasih celo nekaj mesecev.

Naše kadre šolamo .kot še 
nikoli. In to je prav. Vendar 
nimajo ti ljudje nobenega iz- 
gleda, da bi dobili po kon
čanem šolanju ustrezno za
poslitev v našem podjetju iz 
česar se vidi, da nima naša 
kadrovska služba izdelanih 
nikakršnih .perspektivnih 
programov. Menim, da bi 
takšen aparat, kot ga imamo 
pri nas, že moral vedeti, ko
liko in kakšne strokovnjake 
potrebujemo. Hkrati bi pa 
še poudaril, da nam kadri 
samo s strokovno kvalifika
cijo ne, zadostujejo. Od naših 
strokovnjakov moramo za
htevati tudi družbeno poli
tično aktivnost, kajti šele v 
tem primeru bo profil stro
kovnjaka popoln.

štora nismo mogli objaviti vseh 
razprav, čeprav bi bilo prav in 
koristno, saj niso razprave teh 
tovarišev po tehtnosti prav nič 
zaostajale za objavljenimi.

Ko je govoril o nekaterih te
žavah v orodjarni, je med 
drugim povedal:

Tovariš Mirko Dobršek

Zares plodna razprava
Med razpravo, ki jo je s ten

kim posluhom usmerjal delovni 
predsednik tovariš Jože Zapušek, 
smo slišali še naslednje diskutan- 
te:

Tovariš Breznik je govoril o 
osebnih zaščitnih sredstvih, Edi 
Kranjc o skrbi za človeka, tova
riša Jože Keber in Lojze Pavlič 
sta pojasnjevala povračilo pre
voznih stroškov, medtem ko je 
predsednik skupščine tovariš Mi
lan Kavčič govoril o decentrali
zaciji upravnih organov. Govorili 
so še Stanko Cocej, predstavnik 
občinskega sindikalnega sveta 
tovariš Emil Pepelnjak in drugi.

Zal pa zaradi omejenega pro-

Ceprav je bilo na mladinski 
letni konferenci veliko mladin
cev, ki so aktivno posegli v raz
pravo, so pa taili med njimi redki, 
ki so zadeli v  jedro mladinske 
problematike. Vse preveč je v  be
sedah izbijala osebna prizadetost 
posameznikov, ki so izkoristili fo
rum za reševanje svojih osebnih 
problemov.

Da pa to ni bilo pravilo na let
ni konferenci, jamčijo tehtne raz
prave tovarišev Dolarja, Gašper
lina, Žlender j a, Kovačiča, Repar
ja, Korošca, Zapuška, Jejčiča, 
Podlinšeka, Golavšeka in drugih.

V s i v es te , da je  v  e m a jl im ic i  
n a jv e č  žen s k e  d e lo v n e  sile. Vse  
d e la m o  p r iz a d e v n o  in  z  v e lik im  
v e s e lje m . S to r im o  vse  k a r  je  v  
naši m o č i,  da b i d os eg le  p lan , 
v e n d a r je  ta k o  v is o k o  za črta n , da 
ga  ne  m o re m o  v e d n o  d o s e č i tud i 
z  n a jb o l j  m a r l j iv im  d e lo m . T a 
k ra t  n a m  ne  p reos ta n e  d ru g o , ko t 
d e la t i v  p ro s te m  času, sa j se za
v e d a m o , da je  iz p o ln ite v  p ro iz 
v o d n ih  n a lo g  naša  n a jva žn e jša  
n a loga .

N e d e lja  j e  e d in i d an  v  ted n u , 
ko se la h k o  p o s v e t im o  s v o jim  o t r o 
k om , k i so p o tr e b n i m a te r in e  n e 
ge in  n je n e  lju b e z n i.  V e n d a r še 
ta k ra t  n ism o  z  n a š im i m a lč k i,  ke r  
s m o  v  p o d je t ju  p r i  p ro s to v o ljn e m  
d elu . P ra v  b i b ilo ,  če  b i u p oš te 
v a li,  da  sm o  v e č in o m a  vse  m a te 
re , k i im a m o  d om a  d o fa šča jo če  
o tro k e , k a te r im  m o ra m o  posve
t i t i  v sa j n e k a j u r  v  te d n u . Za to  
b i b ilo  p ra v , če  b i ka k šen  s tro k o v - 
n ja  m o g e l p re c e n it i  naše d e lo  in  
p o is k a t i ra z lo g e  za n e iz p o ln je v a 
n je  n a š ih  p la n s k ih  na log .

mesec iste te ža v e
ceno naših uslug. To je le ena 
plat medalje — dobro namreč ve
mo, da ni delo, ki je izvršeno hi
tro, nikoli kvalitetno in da se v 
naglici stori vedno največ napak.

Velikokrat dobimo tudi nalog 
iz kakšne delavnice, kjer je po
trebna malenkostna pomoč. Ta
krat moramo vzeti ljudi od nor
miranega dela in jih prestaviti v 
tisto delavnico, kjer bi z malo do
bre volje lahko opravili delo sa
mi in prihranili nekaj režijskih 
ur. nam pa omogočili, da se bolj 
posvetimo svojemu delu. Povedal 
bi še, da ni vselej kriva HTV služ
ba, če pride do nezgode. Prepri
čan sem, da bi bilo izgubljenih 
ur neprimerno manj, če bi ljudje 
upoštevali HTV predpise in nosili 
zaščitna sredstva.

Ugotavljamo večje količine izmečka in izdelkov druge ali tretje 
kakovosti. Prav je, da zaostrimo pregledno službo v obratih, saj vemo, 
da nam ti nekakovostni izdelki zmanjšujejo dohodek. Prav pa je tudi, 
da se zavedamo, da so delavci čestokrat nemočni in da nastajajo ne
kakovostni izdelki izven njihove moči. Prav zadnji čas smo dobili 
nekaj dvoplastne pločevine. Zato predlagam, da se pri nabavi ploče
vine pazi, da v prihodnje ne bi prišlo do ponovnega nakupa tega ne
kakovostnega reprodukcijskega materiala. Opazili smo še, da ni na 
posameznih formatih pločevina enako debela. Tudi to je razlog za 
povečanje odstotka nekakovostnega blaga.

Kar zadeva režijske ure sem mnenja, da bi jih bilo pri nas moč 
zmanjšati pri stiskalnicah. Vlagači si sami strežejo in imajo zastran 
tega priznano poleg norme tudi eno režijsko uro. Ce bi pa dali štirim 
ali petim vlagačem pri stiskalnicah delavca, ki bi jim stregel, bi bil 
plačan od njihovega skupnega dela in bi ne bil režijski delavec. To je 
le en predlog, ki bi ga bilo moč takoj realizirati. Prav bi bilo, da bi 
s podobnimi predlogi odpravili tudi ostala nepotrebna režijska dela 
v našem podjetju.

P o u d a r ja m  — in  to  m o re te  p re 
c e n it i  p o  n a šem  d e lu  — da sm o  
v s e le j ra z u m e le  p r iz a d e v a n je  k o 
le k t iv a  in  s m o  b ile  v e d n o  tu d i m e  
v  v rs ta h  t is t ih , k i  so d e la li  p ro 
s to v o ljn o . S o d im  pa, da ta k o  de
lo  ne  b i s m e lo  t r a ja t i  v  n ed og led , 
da b i v  p r ih o d n je  o rg a n iz ira li  de
lo  ta k o , da b i ga m o g li  o p r a v it i  v  
o s e m u rn e m  d e lo v n e m  času. T ega  
s i ž e l im o  m a te re .

Ludvik
Pustek: Za kakovost 0dgo«"en delavec

T o v a r iš ic e  in  to v a r iš i!  T u k a j je  
m esto , da naši m la d in c i p osega jo  
v d isk u s ije . S ta re jš i n a m  zaupa jo , 
toda  od  nas tu d i n e k a j p r ič a k u je 
jo . U g o ta v lja jo  pa, d a  sm o  vse  
p re m a lo  p o s v e t ili v  n jih o v o  
o sn ovn o  zn an je , da b i se lahko  
u v e lja v i l i  v  o rg a n ih  u p ra v lja n ja . 
Če pa p o g le d a m o  v  d e ta jle , u g o 
to v im o , da so n aši m la d in c i a k ti
v is ti, d e la v c i, p ro iz v a ja lc i, da de
la jo  na  n o rm ira n ih  d e lo v n ih  m e 
s tih  in  da so re d k e  u re , k i  j ih  n a 
re d im o  za o rg a n iz a c ijo  m ed  de
lo v n im  časom . V e lik o  j ih  h od i v  
ra zne  v e če rn e  šole, te ča je  t e r  j im  
p ra k tičn o  ne  ostane  časa za tis to , 
k a r je  danes z e lo  važno , t o  je  in 
d iv id u a ln i š tu d ij posam ezn ika . 
P o  k o n ča n e m  o p ra v lja n ju  ra zn ih  
fu n k c i j  pa  p o za b lja m o , da b i te  
l ju d i d a li v  ra zne  p o lit ič n e  šole  
te r  j ih  s tro k o v n o  in  d ru žb en o  iz 
p o p o ln je v a li. V sakega  m lad ega  
č lo v e k a  m o ra m o  p r ip ra v it i ,  da v i 
d i p o tre b o  po  s tro k o v n o  p o lit ič n i  
iz o b ra zb i te r  g le d a ti na  n jih o v o  
zavest.

K o  pa g o v o r im o  o  p o l i t ič n i  za
v e s ti se pa vp raša m o, k a j so m la 
d i č la n i Z K  p r ip o m o g li k b o ljš e 
m u  d e lu  m la d in sk e  o rg a n iza c ije ?  
P o sa m e zn i č la n i Z K  so v lo ž il i 
m n o g o  tru d a  v  d e lo  m la d in sk e  o r 
g a n iza c ije , v e č in a  pa n i pokaza la  
tis tega  dela , k i ga č la n o m  Z K  n a 
laga sta tu t.

V e r je tn o  n e k a te r i č la n i Z K  m i
s li jo , da je  d o v o lj,  da h o d ijo  na  
sestanke osn o vn e  o rg a n iz a c ije  
Z K ,  da se s te m  z a k lju č i n jih o v o  
delo. M is l im  pa, da je  čas, da sm o  
si na  ja sn em , k je  je  d e lo  m la d in 
ca, č la n a  Z K ,  g o to v o  pa, da ne  
n a za d n je  v  m la d in s k i o rga n iza 
c ij i .

M la d in c e m  č la n o m  Z K  je  d o lž 
nost, da a k tiv n o  s o d e lu je jo  v  vseh  
o rg a n ih  d elavskega  sa m ou p ra v 
l ja n ja  t e r  da so p rv i,  k i za čn e jo  
z re š e v a n je m  p ro b le m o v  v  m la 
d in sk i o rg a n iz a c iji.

O d  k o n cu  je  p red sed n ica  to v a r 
n iškega  k o m ite ja  L ju d s k e  m la d i
ne  d e ja la :

N a re d il i  sm o, k a r  sm o  la h k o  in  
k a r n a m  je  uspe lo . P o v e d o  n a j sta 
r e jš i  to v a r iš i, da sm o se p r i  d e lu  
t ru d ili ,  v e n d a r  bo  treb a  v  p r ih o d 
n je  v e č  e n o tn o s ti s a m o in ic ia tiv e  
in  zop e t sm o  la h k o  n a jb o ljš a  o r 
ga n iza c ija  ko t sm o  b i l i  p re d  le ti.

FRANC PETERNEL:

V naši nakladalni in razkladal- 
ni ekipi imamo vsak mesec iste 
nevšečnosti. V začetku meseca 
delamo zmerno, medtem ko je 
proti koncu meseca toliko dela, 
da ga komaj zmagujemo. Večkrat 
se primeri,, da posamezniki v pr
vih dneh meseca ne izpolnjujejo 
niti norme in so zato prizadeti 
pri osebnih dohodkih, čeprav v 
drugi polovici meseca zahtevamo 
od njih nemogoče. Takrat smo 
prisiljeni delati v nadurah, če
prav vemo, da tako povečujemo

V s a k

Oktale, b  dvelt konfete**
Na polletni sindikalni konfe

renci je eden izmed diskutantov 
v opravičilo navedel tale stavek:

— Tovariši, če bi bil jaz dober 
govornik, bi me mati gotovo dali 
za farja študirat...

Nek glas v dvorani pa .je za se
be dodal:

— Skoda.

*

V dvorani skupščine je bilo tu
di nekaj delavcev, ki so prišli na 
konferenco sindikata potlej, ko so 
končali z delom .v nočni izmeni. 
Med njimi so bili tudi taki, ki so 
celo sodelovali v  razpravi. Eden 
od njiiih je med razpravo to celo 
omenil.

Ko je končal zadnji stavek, je 
vstal in odšel — spat.

Na mladinski konferenci se je 
enemu izmed številnih diskutan
tov zataknilo med razpravo.

Govoril je o zastarelih napra
vah in prišel do tam, kjer bi mo
ral konkretno povedati* kaj Ima 
v mislih. Dejal je:

— Tovariši, naš parni stroj ... 
parni stroj |i... parni... hm ... 
parni parit... hm ... hm...

Hotel je povedati prav, pa mu 
nikakor ni hotelo z jezika. Napo
sled mu je nekdo od poslušalcev 
le pomagal in zagrmel z močnim 
glasom:

— strojni park, vendar...

Fotografije so pripravili:
Valentin David, Polde Ahtik 
in V. Smeh.

JOŽICA CERNEC:

SPET BOMO 
LAHKO NAJBOLJŠI
(Nadaljevanje in konec)

Mirko Dobršek:

Zagotovimo kadrom delo
T R A T N I K O V A :

Upoštevajte, da 
smo matere


